
Kyläkoulujen lakkauttaminen herätti paljon keskustelua nuvalaisten kesken. 

Keskustelun keskeisin osa oli lasten hyvinvointi, kunnan tulevaisuus ja myös 

taloudelliset realiteetit.  

Monien mielestä kyläkoulujen lakkauttaminen tulee luultavasti jossain kohtaan 

vastaan, mutta ei kuitenkaan vielä lähitulevaisuudessa. Kunnalla on kuitenkin 

rajalliset resurssit ja suurin osa menoista kohdistuu sivistys toimeen. Kyläkoulujen 

ylläpitäminen on kallista, eikä verojen nostaminen ole aina paras vaihtoehto, mutta 

pitää kuitenkin muistaa, että osa naapuri kunnista ovat nostaneet tai nostavat 

verotusta.  

Tärkeää on huomioida, että kyläkoulujen lakkauttamisesta aiheutuu myös 

kustannuksia, kuten koulukuljetukset. Keskustelua herätti myös pienten oppilaiden 

pitkät koulumatkat, jotka voivat vaikuttaa lasten hyvinvointiin ja jaksamiseen. Myös 

länsilopen koulua on uudistettu lähivuosina, joten sen koulun lopettaminen olisi 

periaatteessa rahan tuhlausta.  

Nuvalaiset joka ovat käynyt kyläkoulua, korostivat sitä kuinka pienessä koulussa 

ryhmäkoot ovat pienempiä ja opettajat pystyvät paremmin huomioimaan oppilaan 

tarpeet paremmin, ja silloin ei välttämättä tarvitse järjestää erillisiä pienryhmiä. 

Kyläkoulun yhteishenki on yleensä vahvempi, kuin isommissa kouluissa.  

Kyläkoulujen vetovoima oli myös puheenaihe nuvalaisten keskusteluissa. Kaikkien 

mielestä kyläkoulujen vetovoima on tärkeä asia Lopelle. Monet lapsiperheet usein 

valitsevat asuinpaikkansa koulujen perusteella. Jos kyläkouluja lakkautetaan, perheet 

saattavat päättyä muuttamaan muualle, mikä voi pitkällä aikavälillä heikentää kunnan 

pienempien kylien sekä paikkakunnan vetovoimaa. Lopen kunta voisikin saada 

positiivista huomiota siitä, että emme menisi valtavirran mukana vaan pitäisimmekin 

kyläkoulut toiminnassa. 

Puhuimme myös siitä, että isommilla kouluilla on paremmat resurssit, kuten 

liikuntasalit. Myös isommissa kouluissa saa helpommin kavereita. Kuitenkin 

nuvalaiset, jotka ovat käyneet kyläkoulun haluaa huomauttaa, että isommissa ryhmissä 

yksittäisten oppilaisen tarpeiden huomioiminen voi olla hankalampaa ja esimerkiksi 

kiusaamisen riski kasvaa. 

Nuvalaisten kanssa päädyimme siihen, että asiaan ei ole yhtä ja selkeää ratkaisua. 

Siksi mielestämme pitää kuunnella niitä opettaja ja oppilaita jotka ovat tällä hetkellä 

kyläkouluissa. Vaikka säästäjä tarvitaan, päätöksiä pitää tehdä pitkän aikavälin 

vaikutuksia miettien ja lapsien etua painottaen. Suurin osa nuvalaisista kannatti, että 

kouluja voitaisiin lakkauttaa vasta, kun oppilasmäärät laskevat merkittävästi.  Myös 

veronkorotuksia on pohdittava tulevaisuudessa yhtenä mahdollisuutena, koska 

lähikunnatkin ovat nostaneet vain kylmästi verotusta.  



Täytyy muistaa että kyläkoulujen lakkauttaminen ei ole pelkästää taloudelllinen 

kysymys, vaan arvovalinta. Haluammeko priorisoida lyhyen aikavälin säästöt vai 

investoida lasten hyvinvointiin ja kunnan vetovoimaan? On tärkeää, että päätökset 

tehdään huolellisen harkinnan ja avoimen keskustelun pohjalta, kuunnellen niin lasten, 

vanhempien kuin asiantuntioiden näkemyksiä. Nuorisovaltuuston mielestä, nyt on aika 

kuunnella niitä, keiden arkeen kyläkoulujen lakkauttaminen koskee. Nyt pitääkin 

kuunnella lapsia ja nuoria, jotka käyvät tai ovat käyneet kyläkoulun.  



Oppilaskuntien 
lausunnot:
 Joentaan koulu,
Länsi-Lopen koulu,
Kormun koulu,
Yhtenäiskoulu ja
Launosten koulu 



Perusopetuksen palveluverkon muutosten 
valmistelu

• Lopen kunnassa on käynnistetty valmistelu siten, että
• Joentaan koulun opetuksen mahdollista siirtämistä Lopen 

yhtenäiskouluun 1.8.2026 alkaen valmistellaan

• Länsi-Lopen koulun opetuksen mahdollista siirtämistä Lopen 
yhtenäiskouluun viimeistään 1.8.2027 alkaen valmistellaan ja

• Kormun koulun opetuksen mahdollista siirtämistä Launosten 
kouluun viimeistään 1.8.2028 alkaen valmistellaan.



Perusopetuksen palveluverkon muutosten 
valmistelu
• Valmisteluvaiheessa selvitetään vaihtoehtoja koulujen 

toiminnalle

• Oppilaat, perheet, koulun henkilökunta ja kuntalaiset 
saavat mahdollisuuden kertoa oman näkemyksensä 
koulumuutoksiin

• Sivistyslautakunta pyytää lausuntoa koulujen 
oppilaskunnilta seuraavien diojen mukaisesti
• Lausunto toimitetaan 18.12.2024 klo 12.00 mennessä osoitteella: Lopen kunta, 

Sivistystoimiala, Yhdystie 5, 12700 Loppi tai sähköpostitse: lopen.kunta@loppi.fi 

• Lausunnot liitetään asian valmistelumateriaaliin



Joentaan koulun oppilaskunta

•Kerro oman koulusi terveiset Yhtenäiskoulun oppilaille



Länsi-Lopen koulun oppilaskunta

• Aluksi oppilaat totesivat: ”Tämähän on ihan tyhmä tehtävä! 
Miksi meidän pitää lähettää terveiset yhtenäiskoulun 
oppilaille?”

• Meidän koulu on kiva kyläkoulu.
• Meillä on parempi koulu. Meillä on hyvä ilmapiiri (kaikki tulee 

toimeen). Meillä ei kiusata.
• Meillä on ihan maailman parhaat taksikuskit.
• Meillä on omat pulpetit, parhaat opettajat, hyvä opetus, kivat 

liikkatunnit ja luokkaretkiä.
• Tämä on 125 vuotta vanha koulu ja sitä ei saa lopettaa
• Tervetuloa oppilaaksi tähän kouluun!



Kormun koulun oppilaskunta

•Kerro oman koulusi terveiset Launosten koulun 
oppilaille



Yhtenäiskoulun oppilaskunta
KYLÄKOULU
+ kaikki tuntee toisensa
+ sai yksityisempää opetusta
+ vaijeriliuku pihalla (Pilpala)
+ monipuolinen piha
- olosuhteet vähän huonommat (sisätilat…)
- ei niin paljon kavereita
- liian vähän oppilaita

YHTENÄISKOULU

+ kunnon liikuntasali (useampi sali käytössä)

+ enemmän kavereita

+ pitkä bussimatka

+ isommassa koulussa on kivempaa

+ enemmän opettajia, enemmän erilaisia opettajia ja tapoja opettaa

+ isompi luokka, jossa enemmän kavereita
+ saa opetella oman ikäisten asiat (kaikki opettelevat luokassa samoja asioita samaan 
aikaan)
- matka kirkolle tuntuu joskus pitkältä

- ei saa ottaa niin paljon uunimakkaraa, ei saa ottaa niin paljon ruokaa (määrää on 
rajoitettu)
•Pienien koulujen sulkeminen ei ole hyvä juttu -> tuleeko siitä aitoja säästöjä(koulukyydit)
•Lapsille kyläkoulu on turvallisempi ympäristö
•Pelko, että yhtenäiskoulu joutuu säästöjen kohteeksi jos pienet koulut jäävät pystyyn
•pien/erityisryhmiä ei tule lopettaa



Launosten koulun oppilaskunta

•Kerro terveisiä omaan kouluusi mahdollisesti tuleville 
Kormun koulun oppilaille



Kiitos 
osallistumisesta!



Lähettäjä: Saikkonen Tiina 
Lähetetty: maanantai 18. marraskuuta 2024 13.07 
Vastaanottaja: Lopen Kunta 
Aihe: Joentaan koulun oppilaiden lausunto koskien perusopetuksen palveluverkon muutoksista ma 18.11.2024  
  
Joentaan koulun oppilaiden lausunto koskien perusopetuksen palveluverkon muutoksista 
 
Mitä ajatuksia? 
- ei kiva, koska paljon porukkaa 
- ei ole kiva mennä sinne, koska se on iso koulu ja on paljon ihmisiä 
- ei ole kivaa, koska uskoisimme että siellä on enemmän kiusaamista 
- tulee pidempi koulumatka 
- se on niin iso paikka, kun on tottunut pieneen kouluun 
- Joentaan koulussa on helpompi opiskella, koska on pienemmät luokat ja vähemmän melua. 
- Toisesta kodista olisi lyhyempi koulumatka yhtenäiskouluun. 
 
Hyvät puolet: 
- On enemmän kaverivaihtoehtoja. 
- Salaatti on ruokalassa erikseen. 
- Lyhyemmät koulumatkat ( 5 oppilasta) 
-paljon vanhoja kavereita 
- iso piha yhtenäiskoulussa 
 
Huonot puolet: 
-siellä on enemmän ihmisiä ja enemmän pöpöjä 
- siellä on paljon meteliä 
- välituntipiha on huonompi, koska on asfalttipiha 
- yhtenäiskoulussa ei voi leikkiä metsässä majaleikkejä 
- ässä-kenttä on ruuhkainen, vaikea päästä pelaamaan 
- koulussa on paljon ihmisiä, keskittyminen vaikeaa tunneilla 
- liian vähän aktiviteetteja välitunneilla 
- en tykkää isoista kouluista, koska on liikaa porukkaa ympärillä ja on tottunut pieneen kouluun 
- yhtenäiskoulussa on joitain ihmisiä, joiden kanssa ei tule toimeen 
- vaikea löytää eri luokkia 
- opettaja vaihtuu 
- ruokala on liian meluisa 
- sisävessat, koska joutuu välitunnilla palaamaan sisälle ja ottamaan kengät pois 
- koulumatka pitenisi (18 oppilasta) 
- isot luokat 
 

Terveisiä Lopen yhtenäiskoulun oppilaskunnalle: 
-Ei haluta tulla teidän kouluun. 
-Jättäkää meidät omaan kouluun. 
-Heippati hei, täältä tullaan. 
-Hiljaisemmat luokat olisivat mukavammat. 
 



Lausunto 10.12.2024 

 

Länsi-Lopen koulun oppilaskunnan lausunto päättäjille palveluverkon muutosehdotuksesta 
koskien Länsi-Lopen koulun opetuksen siirtoa Lopen yhtenäiskouluun 

 

Sivistyslautakunta on pyytänyt oppilaskuntien lausuntoa perusopetuksen palveluverkon 

mahdollisesta muutoksesta. Länsi-Lopen koulun oppilaat pohtivat asiaa pienryhmissä, joissa oli 

oppilaita eri luokka-asteilta. Kaikki koulun oppilaat olivat mukana laatimassa lausuntoa. Oppilaille 

annettiin tehtäväksi miettiä terveisiä päättäjille asiaan liittyen. 

Alla oppilaiden terveiset päättäjille: 

- Emme tahdo, että Länsi-Lopen koulu lopetetaan. 

- Länsi-Lopen koulu on Lopen paras koulu! 

- Tämä on kiva pieni koulu. Täällä ei ole liikaa oppilaita. 

- Tämä on turvallinen koulu. 

- Täällä on kivat opettajat! 

- Täällä saa nopeasti apua opettajalta opiskeluun. 

- Täällä ei kiusata ja on tosi hyvä ilmapiiri. 

- Kaikki tuntevat toisensa. Täällä on kivat kaverit. 

- Kaikki pelaavat ja leikkivät toistensa kanssa. 

- Täällä on hyvä jalkapallokenttä ja kivoja kerhoja. 

- Täällä on omat pulpetit ja omat koneet. 

- Täällä on paljon tekemistä. 

- Täällä on hyvä opetus, kivat liikkatunnit ja luokkaretkiä. 

- Olen itsekin ollut isossa koulussa. Se ei ole kivaa. Täällä on paljon kivempaa. 

- Täällä ei käytetä vapea, eikä muita päihteitä. 

- Yhtenäiskoululla on liikaa oppilaita. 

- Taksimatkat pitenevät, jos menemme yhtenäiskouluun. Esimerkiksi Räyskälän ja 

Vojakkalan alueella asuvien kuljetuksien aikarajat paukkuvat yli rajojen eli olemme taksissa 

yli 2 h 30 min. 

- Tulkaa itse kokeilemaan opiskelua meidän koulussa, niin ymmärrätte.  

- Meidän koulu on tärkeä osa historiaa, koska se on 125 vuotta vanha. 

- Emme halua kirkonkylälle. ☹ 

- Älkää lopettako meidän koulua!!!!! 

 

 

Länsi-Lopen koulun oppilaskunta 

 



Terveisiä Launosten oppilaskunnalle 

 
Haluamme säilyttää Kormun koulun. Jos koulu Kormusta loppuisi, tarkoittaisi se paljon muutoksia 
kormulaisten koululaisten koulunkäyntiin ja Kormun kylään. 
Nyt meillä koulu alkaa yleensä klo 8.30 ja päättyy niin, että ehtii harrastuksiin. Koulun pihalla on 
hyvä pyöräparkki. Välituntialue on iso, kiva piha, missä on paljon tekemistä. Pihaan kuuluu metsää, 
mitä Launosissa ei ole. Meillä on paljon hyviä, erilaisia ja hauskoja välituntivälineitä esim 
pingispöytä, joka on kovassa käytössä.  
 
Meillä kaikki tuntevat toisensa, niin opettajat kuin oppilaat. Kaikki opettajat opettavat kaikkia 
oppilaita. Kormun koululla on hyvä historia. Koulu on olennainen osa Kormua, koulua on käyty 
monessa sukupolvessa. 
 
Jos Kormun koulu lakkautettaisiin, monen koulumatka pitenisi ja monet oppilaat siirtyisivät 
koulukuljetukseen. Taksikyydit maksaisivat enemmän kuin nyt. Sen seurauksena koulupäivät 
pitenisivät ja tulisi mahdollisesti odotustunteja. Jos Launosiin joutuisi pyöräilemään tai kävelemään, 
koulumatkaa pidetään vaarallisena. Kartanontien asfaltti on rapautunut, tie on vaarallinen ja 
huonokuntoinen kulkea, pyörätie puuttuu. 
 
Jos Kormun koulu myydään, myös koulun pihan käyttö loppuu. Kylän lapsilla ja nuorilla ei olisi 
kokoontumispaikkaa, ei vapaa-ajan peli- ja leikkipaikkaa. Kerhot ja harrastaminen koululla loppuisi. 
Kormussa ei olisi enää luistinrataa eikä latuja ja mitä kävisi Kormu Runille? Launonen on liian 
kaukana, jos haluaa kokoontua ja leikkiä kavereiden kanssa. Launosten luistinrata on liian 
kaukana, jotta sinne voisi kulkea itse. 
 
Isompaan kouluun siirtyminen arveluttaa. Oppilailla on ikäviä muistoja Launosten eskariajalta, ja he 
pelkäävät, että kiusaaminen alkaa uudestaan. Launosiin siirtyminen lisää rauhattomuutta ja 
hälinää. Isommassa koulussa tarttuu tauteja enemmän. Uuteen kouluun totuttelu voi viedä pitkään 
ja vaikuttaa oppimiseen. Uudet opettajat ja uusi ympäristö pelottaa, kun on tottunut pieneen 
kouluun. 
 
On Launosissa hyvääkin: iso liikuntasali ja ruokalassa saa valita salaattiinsa sopivat ainekset. 
Koulussa saisi uusia ystäviä ja välituntisin saisi pelejä aikaiseksi, kun on paljon oppilaita. 
 
Haluamme säilyttää Kormun koulun! 
 (51/52 oppilasta on tätä mieltä, 1/52 ei vielä osannut sanoa mielipidettään) 
Lasten oikeuksien päivänä 20.11.2024 Kormun koulussa 
 



1

Lähettäjä: Aarnio Elina 
Lähetetty: tiistai 17. joulukuuta 2024 8.51 
Vastaanottaja: Lopen Kunta 
Aihe: Launosten koulun oppilaskunnan hallituksen terveiset  
  
Hei! 
Keskustelimme Launosten koulun oppilaskunnan hallituksen kanssa palveluverkkomuutoksesta. 
 
Oppilaita mietitytti koulukuljetukseen ja oppilasmäärien kasvuun liittyvät asiat. Oppilaiden kanssa 
keskusteltiin siitä, ettei todellinen oppilasmäärä vuonna 2028 kuitenkaan poikkea juurikaan viimevuosien 
oppilasmäärästä ja taksikuljetuksiin on olemassa tietyt säädökset joiden puitteissa edetään. Koulussamme 
on jo nyt kormulaisia, jotka kokivat, etteivät matkat ole pitkiä Launosten kouluun.  
Launosten koulun oppilaat toivottivat tervetulleeksi uudet oppilaat, meillä on täällä odottamassa kiva 
koulun piha ja sopivan kokoinen koulu. 
Osa oppilaista totesi myös, ettei asia kosketa heitä, koska eivät ole enää täällä koulussa, kun koulut 
yhdistyisivät. 
 
Oppilaskunnan hallituksen puolesta, 
Elina Aarnio  ja Minna Iivonen 
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